
Aarhus 24.06.2024 
 
 
10 dages forespørgsel – Uudnyttede arealer på Aarhus Havn 
 

1. Hvor stort et areal udgør det uudnyttede areal på billedet? Er der andre uudnyttede arealer? 
 

2. Hvilke planer er der for området, er der f.eks. indgået aftaler? 
 

3. Hvad kan området bruges til, containerterminal, bulk, lager osv. i forhold til de fysiske forhold 
som dybde, sejlrende, lokalplan osv. 
 

 
Motivering:  
 
Havneudvidelsen er blevet sat på pause af forligspartierne efter tre styrelser har afvist. Særligt behovet 
for udvidelsen og miljøkonsekvensrapporten er der blevet sat spørgsmålstegn ved. 
 
Samme dag som forligspartierne offentliggør at havneudvidelsen er sat på pause. Kan vi i medierne 
læse at ATM Terminals ved investeringer sagtens kan effektivere på deres område og dermed 
håndtere mere end 50% flere containere. Uden effektiviseringer ville dette have krævet 50 ha. Af den 
nu aflyste havneudvidelse. 
 
På trods af at Aarhus Havn og borgmesteren gentagne gange offentlig, har udtalt at der er behov for 
udvidelsen. At man har og stadig kan effektivisere en lille smule. Og at der ikke er mere plads på 
havnen. Ja så er der stadig et større areal der ikke er taget i brug. Se billede.  
 
Den 19. juni kan man på DR læse at salgsdirektør Kim Lindblad fra SDK Stevedore ikke længere kan 
vækste på havnen, da der ikke er mere plads på havnen til at udvide. 
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